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 59שמן המניין מס'  18-המועצת העיר 

 31.08.2022מיום 

 פירוט הנוכחים בישיבה והנעדרים ממנה

 :משתתפים 

o  ראש העיר ויו"ר מועצת העיר -מר ששון מוטי 

o חבר מועצה ומשנה לראה"ע - מר גזית אילן 

o  חבר מועצה - ישראלמר מורן 

o חבר מועצה וסגן ראה"ע - מר זברלו חיים 

o חבר מועצה - מר האס שחר 

o חבר מועצה - מר מכלוף קובי 

o חבר מועצה ומ"מ ראה"ע - מר נוימרק זוהר 

o חבר מועצה וסגן ראה"ע - מר סוטובסקי מיכאל 

o חבר מועצה וסגן ראה"ע - מר סיטון עזרא 

o חברת מועצה וסגן ראה"ע - גב' עדן רבקה 

o חבר מועצה - מר צדקה יפת 

o חברת מועצה - גב' צ'פליצקי נעה 

o חבר מועצה - מר יעקב מזרחי 

o חבר מועצה ומשנה לראה"ע - ד"ר רוק מאיר 

 

 :נעדרו 

o חבר מועצה - מר אחדות יעקב 

o חבר מועצה - מר בבלי יעקב 
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o חבר מועצה - מר בר שי 

o חבר מועצה - מר ניסן זכריה 

o לראה"עחבר מועצה ומשנה  - מר חלבי מאיר 

o חברת מועצה - גב' לביא ציון שירלי 

o חברת מועצה - גב' מטלון אלינור 

o חבר מועצה - מר ניסים זאב 

o חברת מועצה - גב' עומרד לוי גליה 

o חבר מועצה - רו"ח קייקוב ראובן 

o חבר מועצה - מר קינן שי 

o חברת מועצה - בשארי עינב-גב' קפלן 

 

 :כמו כן נכחו 

o העירייהיועמ"ש  - עו"ד יונת דיין 

o מנכ"ל העירייה - מר ארז ניסים 

o דוברת העירייה - גב' נורית בייסקי 

o עוזר ראש העיר ומרכז ישיבות מועצה - מר יוסי זיידה 

 

 על סדר היום:

אישור החלטת וועדת השמות למתן שם לביה"ס היסודי הממלכתי ברח' נעמי שמר ע"ש  .1

 מאיר שמגר.

 

ריכוז החלטות ישיבת מועצת העיר שמן המניין מס' 

 553פרוטוקול מס'  59

מתן שם לביה"ס היסודי הממלכתי ברח' נעמי שמר את מועצת העיר אשרה ברוב קולות  .1

 ע"ש מאיר שמגר.
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 פרוטוקול

 

אישור החלטת וועדת השמות למתן שם לביה"ס היסודי הממלכתי ברח' נעמי  .1

 .שמר

טוב חברים, אני פותח את ישיבת המועצה שלא מן המניין. אישור החלטת  מר מוטי ששון:

ועדת השמות ומתן שם לבית ספר היסודי הממלכתי על שם הנשיא בית 

משפט העליון, הנשיא מאיר שמגר זכרונו לברכה. דוקטור רוק, אתה רוצה 

 להסביר מה הייתה ההחלטה שלכם?

 רוק. יושב ראש ועדת שמות, דוקטור מר יוסי זיידה:

יושב ראש ועדת שמות, דוקטור רוק. הובאו כמה שמות שרי חינוך, ואחד  מר מאיר רוק:

מהם שאינו שר חינוך היה שמגר והחלטנו לא ... מפלגה א' ומפלגה ב', וכל 

אחד נתן את חלקו בפרק זמן כזה או אחר, אבל לקחנו אישיות שיכולה 

וא היה באצל וזה, זה להקרין באמת על יושרה, על דרך, בלי מפלגה, זה שה

לא ... ואני חושב שהממלכתיות דורשת שם רציני שיהיה לבית ספר. עכשיו 

כאן אני הופתעתי בשיחת חולין שכביכול בית הספר היה קרוי על שם נעמי 

 שמר, א' לא ידעתי.

 הוא לא היה קרוי.  מר מוטי ששון:

 שם שלט שנתן שיוך. הוא לא היה קרוי. בזמן הבנייה הוצב  מר יוסי זיידה:

עזוב, השם כנראה הוא זמני. בקיצור החלטנו שם ברוב קולות, ברוב מוחלט,  מר מוטי ששון:

לקבל את השם הזה שמגר. באמת אדם רציני, סף הרצינות והחינוך ולא סתם 

כזה שם או אחר בלי לפגוע בבתי ספר כאלה ואחרים, אז תמיד אפשר לערער 

ב' קיבל, וזה היה -מה שר החינוך א' לא קיבל ועל כל שם, אתה יכול להגיד ל

שלוש, אני על זה לא מערער. נתנו אישיות ממלכתית שבאמת יש לנו -שנתיים

כאילו ... למי להידמות אז לכן בחרנו את השם הזה ברוב קולות שהיה. אז 

 מורן.

 טוב, אוקיי. ההצעה של הוועדה, בבקשה, כן. מר מוטי ששון:

ם כל דוקטור רוק יודע שאני מכבד אותו ובטוח שכל וועדה שהוא אז קוד מר מורן ישראל:

עומד ברשותה עושה את עבודתה כמו שצריך, וגם אין לי שום דבר או חצי 

דבר עם ההחלטה שלכם שהיא כנראה החלטה ראויה. אני מניח שהאדם, מה 

זה מניח? גם ממה שאני למדתי עליו אדם ראוי ובוודאי ראוי להנצחה בעיר 

אותו. יחד עם זאת, אני סבור שהשם נעמי שמר שנבחר מלכתחילה שמכבדת 

 גם אם לטענת מה שיוסי כרגע זרק כשם זמני, אני לא יודע כמה זמן זמני,

 הוא לא נבחר כשם זמני. דובר:
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 רגע, אני רוצה להעיר חבר'ה, מי שמחליט,  מר מוטי ששון:

 אין בעיה, זה מועצת העיר. מר מורן ישראל:

אני רק מעיר לך, מעיר הערה. מי שמחליט על שמות של מוסדות עירוניים זו  מר מוטי ששון:

מועצת העיר ומי שמביא לאישור המועצה זה יושב ראש ועדת השמות, לכן 

לא היה שום דיון על השם של בית הספר וגם אם קוראים לו, זה מתחם של 

 נעמי שמר כי בהתחלה,

ראש העיר, אתה בדרך כלל מדייק, הפעם קודם כל אתה לא מדייק כבוד  מר מורן ישראל:

אתה לא מדייק. יש פה שלט שמופיע עד היום ועד היום נמצא לאורך כל 

הבנייה שלא מתחם, רשום 'כאן מוקם בית ספר נעמי שמר', זה השלט 

 שמופיע באופן פומבי וציבורי.

 בגלל שזה ברחוב נעמי שמר. מר מוטי ששון:

 שנייה. מר מורן ישראל:

 אבל זה לא יעזור לך, מי שמחליט זו המועצה.  ן:מר מוטי ששו

 זה לא העניין, נו בסדר. אז שנייה. מר מורן ישראל:

 אז המועצה החליטה? המועצה לא החליטה. מר מוטי ששון:

כבוד ראש העיר אז תן לי לסיים ולהמליץ את המלצתי ותחליט המועצה. אני  מר מורן ישראל:

כפי שהוא תוכנן מלכתחילה על שמה חושב שראוי לשמור על שם בית הספר 

של נעמי שמר, הוא נמצא ברחוב נעמי שמר בדיוק כמו שאם תלכו ברחוב 

משה הס תפגשו את בית ספר הספר הס, וכמו שאם תלכו ברחוב משה שרת 

תמצאו את בית הספר קריית שרת. היום כשאתם בוחרים, קודם כל נעמי 

סופר ראויה, היא כלת שמר היא דמות ממלכתית כמו שאמרת, היא אישה 

פרס ישראל, אני חושב שאין עוררין על היותה ראויה בדיוק כמו שכנראה 

אין עוררין על היותו של שמגר אדם ראוי להנצחה, ובעיניי זה שזה נראה 

לרגע כהצעה שכנגד, זו לא הצעה שכנגד אלא אם הייתי יכול והייתי יושב אני 

שיש גם נימוקים נוספים בוועדה אז הייתי מציע את שמה. אני חושב 

חודשים והיא  9-שמועצת העיר צריכה לשקול. כשאני הילדה שלי בת שנה ו

מסתכלת למעלה, והיא שואלת בואו נראה מה שמות בתי הספר בעיר, והיא 

לא רואה שמות של נשים למעט בית ספר אחד שנקרא בית ספר על שם גולדה 

לא קוראים לו גולדה  מאיר שגם הוא כבר בשמו כשמפורסם באתר העירייה

מאיר אלא קוראים לו גולדטק, שזה בסדר להסב אותו למשהו הייטקיסטי 

אבל גם כשילד מחפש את השם גולדטק בגוגל הוא לא מבין בהכרח שזה 

נמצא על שמה של גולדה מאיר ראשת הממשלה, אני חושב שראוי להכניס 

אוד מאוד שמות של נשים כי ככה, דרך אגב בנימוקי הוועדה שנימקתם מ

יפה, ציינתם שהנשיא שמגר קידם מהפכה תפיסתית בכל מה שקשור לנשים 
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וקידם אותה בתחום של המשפט. מה יותר מהפכה תפיסתית מאשר לשנות 

את שם בית הספר על שמות נשים? לא רק את בית הספר הספציפי, בכלל 

ר כוועדת שמות, אני חושב שאנחנו בעיר חולון לוקים באיזון בכל מה שקשו

לזה ולראיה, כשאתם מסתכלים על שמות בתי הספר. אז כשאני שואל איך 

מחנכים? מחנכים גם דרך המרחב הציבורי. כשאני הייתי בקדנציה הקודמת 

יושב ראש ועדת קליטה, אחת ההצעות שנתתי לקהילה האתיופית זה שיגישו 

 שמות לוועדת שמות של גיבורי העלייה האתיופית, כי כשמישהו ילך ברחוב

הוא יכיר את הסיפור של העלייה דרך זה שהוא יחלוף ברחוב. כשמישהי, 

תלמידה תלמד בבית ספר על שם נעמי שמר, היא תסתכל למעלה ותגיד יש 

סיכוי שאני אותיר חותם בחברה הישראלית וגם על שמי יקראו בית ספר, 

והיום יש המון דמויות של גברים שקל להזדהות איתם וילד יודע לראות איך 

הוא הופך להיות ראש ממשלה, וילדות לא בהכרח יש להן את אותה 

ההסברה. זה לא משהו שאני מחדש לכם. רובכם פה אנשי חינוך, עסקתם 

בחינוך, אני מסתכל רק על מי שעומד מולי, הייתם בבתי ספר, אתם יודעים 

כמה זה משמעותי לשים דמויות מופת. עכשיו אם בית הספר לא היה נקרא, 

לו משהו אחר, זה גם הוצג והציבור הכיר את זה במשך שנה וחצי  כבר קראו

לפחות של בנייה, את השלט, גם עכשיו אם נלך רשום נעמי שמר. למה לשנות 

 את השם?

 כי זה לא בית הספר. מה אתה, מר מוטי ששון:

 אז א' יכול להיות, אולי לא עברת שם במשך שנה וחצי. מר מורן ישראל:

 , )מדברים ביחד( אני מסיים עכשיו.אוקיי מר מוטי ששון:

רגע שנייה, אבל אתה צעקת וקראת לי קריאת ביניים אז תן לי להעיר למה  מר מורן ישראל:

שאמרת. לא יכול להיות, לא יכול להיות שזה לא שם בית הספר. מה, שנה 

 וחצי לא הסתובבת שם וראית שקרוי בית ספר נעמי שמר?

 ך?שמעת מה שאמרתי ל מר מוטי ששון:

אז אני מניח שהסתובבת וראית כבוד ראש העיר, ואם ראית, א' או  מר מורן ישראל:

שהפרוצדורה של לשים את השלט הזה על שם נעמי שמר הייתה לא תקינה 

וראוי שתתנו את המחשבה ואת הדעת על זה. אבל מאחר והציבור כבר יודע, 

לא ראויה מסיבות שמניתי, ולא  בעיניי השינוי של השם הוא )לא ברור( שהיא

אומר שלא להבא ראוי שיקראו לבית ספר על שם מישהו אחר. דווקא בגלל 

שזה ברחוב, בדיוק כמו שברחובות אחרים יש גם בית ספר בתוך הרחוב ולא 

 תמצא עוד בית ספר עכשיו שתקרא על שם נעמי שמר שלא ברחוב נעמי שמר.

כתוב כאן ייבנה בית ספר יסודי, לא היו לך תלונות?  מורן ואם על השלט היה מר יעקב מזרחי:

 בלי שם. 
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 אבל אם כבר יידעת את הציבור, לא, דרך אגב,  מר מורן ישראל:

 אבל מה לעשות? מר יעקב מזרחי:

 אתה שאלת שאלה, אני אענה לך.  מר מורן ישראל:

זה כבר סיפור אחר. אני מסכים לא, אתה יודע מה? לא, לא יעקב. יעקב לא,  מר אילן גזית:

איתו כי אני הולך שם ברגל ואני רואה את השלט ואני כששלחו לי בדואר, 

בזה, לחתום, חתמתי בלי לחשוב פעמיים כי אני יודע מי זה מאיר שמגר ואני 

יודע שאת זה אני רואה לעשות ובאמת ייקרא על שמו, אבל לא זכרתי שזה 

נעמי שמר. השלט הזה כבר קיים שם  על חשבון בית הספר שהיה כתוב שזה

 הרבה זמן ואין סיבה לשנות את זה.

 תקשיב, אוקיי, לא יחליטו לנו מה יהיה שם בית הספר. מר מוטי ששון:

 לא מחליטים לכם אבל יש היגיון בדבריו.  מר אילן גזית:

 מי זה לנו? מי זה לנו? זה הלנו הזה, זה נקרא מועצת העיר. מר מורן ישראל:

אתה רוצה לעלות הצעה כרגע? תעלה אתה הצעה. מי בעד אישור ועדת  ששון: מר מוטי

השמות שבחרה פה אחד את בית הספר על שם נשיא בית המשפט העליון, 

 מאיר שמגר?

 ששינתה את השם. מר מורן ישראל:

 לא שינתה שום שם. המועצה אישרה.  מר מוטי ששון:

איות לכך שהיא שינתה, זה שזה לא הובא היא שינתה את השם. הוא רואה ר מר מורן ישראל:

 לוועדה זו תקלה. היא שינתה את השם.

 נגד.  3בעד. מי נגד?  11 מר מוטי ששון:

 אני נמנע לעניין השם של שמגר, אני מבקש,  מר מורן ישראל:

 נגמר, נבחר. מר מורן ישראל:

 הוא אמר שהוא נמנע. מר יעקב מזרחי:

 .אושרבעד  11. נמנעים 3אתה נמנע.  מר מוטי ששון:

אני טוען בצורה מאוד ברורה שהיועצת המשפטית, היועצת המשפטית, סעיף  מר מורן ישראל:

 ,235, סעיף 235

 חבר'ה יש הצעה, הצבעתם עבור ההצעה. מר מוטי ששון:

אבל יש עניין משפטי. אני רוצה לציין את פקודת העיריות וראוי שהמועצה  מר מורן ישראל:

, אומר ששינוי של החלטה של 5ג', סעיף קטן  235יף תכיר את הפקודה. סע

 שם שכבר התקבלה ולראיה,

 היא לא התקבלה.  מר מוטי ששון:
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 יש שם את לוגו העירייה ושלט שעומד שם שנה וחצי. מר מורן ישראל:

 לא התקבלה שום החלטה על כך.  מר מוטי ששון:

 . והיא כשלעצמה מעידה על קבלת החלטה בנושא מר מורן ישראל:

 אי אפשר להתעלם מהשלט שעומד שם שנה וחצי. יש שם שלט. מר אילן גזית:

 תמשיך לקרוא שמות רק של גברים, זה לא ראוי בעיניי.  מר מורן ישראל:

חברים, אמרת את מה שאמרת, תודה רבה. בית הספר ייקרא על שם נשיא  מר מוטי ששון:

ברי המועצה. כמה בית המשפט העליון, מאיר שמגר זכרונו לברכה, ברוב ח

 בעד. 11ספרתי? 

ברוב שלך מוטי, אתה קיבלת החלטה לפני שנכנסת לחדר. אין דיון אמיתי.  מר מורן ישראל:

 תפסיקו.

 בעד, תודה רבה. הישיבה נעולה. 11נמנעו,  3 מר מוטי ששון:
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